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Protokół nr 13/20 

posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w Urzędzie Gminy Nowe 

w dniu 29 stycznia 2020 roku 

od godz. 1300 do 1355 

 

Na posiedzeniu w Urzędzie Gminy Nowe obecnych było 8 członków Komisji.  

W posiedzeniu uczestniczyli również: Burmistrz Nowego Czesław Woliński, Skarbnik Gminy 

Jerzy Wotkowski, Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska oraz 

Podinspektor ds. gospodarki odpadami i gospodarki mieszkaniowej Rafał Ścisłowski.  

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek otworzył posiedzenie i powitał zebranych. 

Poinformował, że obrady Komisji Rady Miejskiej są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych 

osób uczestniczących w obradach Rady Miejskiej w Nowem została umieszczona do 

zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

www.bip.gminanowe.pl w zakładce Organy – Rada Miejska oraz na stronie 

www.gminanowe.pl w zakładce –Moja Gmina. 

  

Tematy posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektów uchwał. 

2. Sprawy bieżące.  

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag. 

 

Ad.1/ 

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek poinformował, że na dzisiejszym spotkaniu 

będziemy opiniować pięć projektów uchwał, które były szeroko omawiane na wspólnym 

posiedzeniu Komisji stałych Rady Miejskiej oraz na posiedzeniu Komisji Polityki 

Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska i Rolnictwa.  

 

1. Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Nowe 

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek zapytał członków komisji, czy mają jakieś 

pytania do Pana Skarbnika oraz Podinspektora ds. gospodarki odpadami i gospodarki 

mieszkaniowej Rafała Ścisłowskiego w sprawie omawianego projektu uchwały? 

Nikt z członków Komisji nie miał pytań.  

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek zapytał, czy Pan Skarbnik i Pan Burmistrz 

chcieliby coś dodać do omawianego projektu uchwały? 

Skarbnik Gminy oraz Burmistrz Nowego nie zabrali głosu.  

 

2. Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

http://www.bip.gminanowe.pl/
http://www.gminanowe.pl/
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Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek zapytał członków komisji, czy mają jakieś 

pytania do Pana Skarbnika oraz Podinspektora ds. gospodarki odpadami  

i gospodarki mieszkaniowej Rafała Ścisłowskiego w sprawie omawianego projektu uchwały? 

 

Radna Aleksandra Janeczek czytając uzasadnienie do projektu uchwały, które jest dla 

radnej kluczowe, w którym napisane jest, że koszty gospodarowania odpadami rosną ze 

względu na to, że np.  nowy system segregacji wymuszą częstsze kursy śmieciarek -  

dla radnej ten zapis jest bardzo lakoniczny i oczekuje konkretów. Częstsze kursy śmieciarek 

tzn.?  

Podinspektor Rafał Ścisłowski – to nie jest ta uchwała, którą teraz omawiamy.  

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek zapytał, czy Pan Skarbnik i Pan Burmistrz 

chcieliby coś dodać do omawianego projektu uchwały? 

Skarbnik Gminy oraz Burmistrz Nowego nie zabrali głosu.  

 

 

3. Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej opłaty 

 

 

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek zapytał członków komisji, czy mają jakieś 

pytania do Pana Skarbnika oraz Podinspektora ds. gospodarki odpadami  

i gospodarki mieszkaniowej Rafała Ścisłowskiego w sprawie omawianego projektu uchwały? 

 

Radna Aleksandra Janeczek ponowiła pytanie, dlaczego w tej uchwale są tak niekonkretnie 

sformułowane punkty? Wzrost opłat środowiskowych - o ile wzrosły?  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – w ostatnich zdaniach uzasadnienia są słowa, które to  

podkreślają. 

Radna Aleksandra Janeczek twierdzi, że te dwa zdania nie mówią o wszystkim,  

np. o wzroście kosztów pracy.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – jest zapisane, że najniższe wynagrodzenie wzrosło  

o 30%. Nowy system segregacji wymusza częstsze kursy, to wiadomo, ponieważ jest o jedną 

frakcję więcej.  

Radna Aleksandra Janeczek rozumie to, ale mieszkańcy pytają dlaczego stawki zostały 

podniesione i radni muszą umieć odpowiedzieć na to pytanie.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – na instalacji komunalnej jest wzrost o 39%  

w perspektywie 2017 – 2020. Przetarg był na lata 2017-2019 z ceną ryczałtową tzn., że 

przedsiębiorca zajmujący się odbiorem odpadów, w pierwszym roku miał zysk większy,  

w drugim roku mniejszy, a w trzecim przyniósł mu stratę. Przy gwałtownym wzroście 

kosztów pracy, przyjmuje się lakoniczne założenie, że ważnym parametrem jest podwyżka 

najniższej krajowej. Ten wzrost przekłada się na gwałtowny wzrost  kosztów funkcjonowania 

gospodarki odpadami.  

Radna Aleksandra Janeczek -  na pierwszej stronie uzasadnienia są przedstawione cztery 

punkty, które mają wpływ na wzrost kosztów. Jakie były koszty edukacji ekologicznej  

w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi? Dlaczego tak wzrosły?  

Na czym ta edukacja polega? 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – wykazane są dane z roku 2017 i 2019. W jednym roku 

było 1500 zł, a w kolejnym 8 000 zł. Z tych pieniędzy organizujemy pikniki dla dzieci, listy 

dla Ziemi, konkursy dla dzieci ze szkół m.in. fundowanie nagród. Pikniki ekologiczne były 

organizowane zawsze w sołectwach z okazji Dnia Dziecka.  
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4. Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości zamieszkałych 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej 

Pytania: brak. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – zmiana dotyczy wywozu nieczystości płynnych. 

Górna stawka za tę usługę w pierwotnej wersji wynosiła 30 zł. Natomiast po szerokiej 

dyskusji na Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 

stwierdzono, że jeden z przedsiębiorców jest monopolistą na lokalnym rynku. Obawiając się 

tego, zdecydowano, że na ten rok stawka ta powinna wynosić 25 zł. Będziemy śledzić średnie 

ceny jakie występują w Polsce i jeżeli będzie taka konieczność to stopniowo będziemy 

podwyższać tę stawkę.  Ustalona stawka jest górną stawką, jaką przedsiębiorca może sobie 

zażyczyć za odbiór ścieków. Cała operacja związana z opróżnianiem szamb jest mocno 

sformalizowana. Przedsiębiorca musi składać raz na kwartał sprawozdanie dot., ilości 

odebranych ścieków oraz gdzie zostały dostarczone.  

Podinspektor Rafał Ścisłowski -  na Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa stwierdzono, że przedsiębiorca, który zarządza zlewnią może 

dyktować sztuczne ceny zrzutu. Tym samym może stanowić konkurencję dla innych 

przedsiębiorstw, które działają na rynku. Po przeanalizowaniu sprawozdań kwartalnych 

przedsiębiorstw, które świadczą usługi asenizacyjne na naszym terenie, można zauważyć, że 

ścieki z naszego terenu trafiają również do innych zlewni np. do zlewni w Kopytkowie,  

w Bydgoszczy, także Ci przedsiębiorcy mogą korzystać z różnych zlewni. Nie ma zagrożenia, 

że przedsiębiorca, który zarządza zlewnią może regulować ceny i stwarzać konkurencję dla 

innych przedsiębiorców.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – przepisy nie mówią o tym, że ścieki muszą trafiać do 

naszej zlewni. Przedsiębiorca musi wskazać zlewnię, do której będzie dostarczał ścieki.  

 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Nowe. 

Obecnych 8 członków Komisji. 8 głosów za przyjęciem projektu, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się.  

Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowe. 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
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właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Obecnych 8 członków Komisji. 8 głosów za przyjęciem projektu, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się.  

Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Obecnych 8 członków Komisji. 7 głosów za przyjęciem projektu (radni: Sławomir 

Jopek, Aleksandra Janeczek, Małgorzata Wołoszyn, Janusz Guzman, Jarosław 

Kozłowski, Lidia Sosnowska, Paweł Bieluszewski), brak głosów wstrzymujących się, 

1 głos przeciwny (radny Sławomir Grzemski). 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

zamieszkałych oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

Obecnych 8 członków Komisji. 8 głosów za przyjęciem projektu, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się.  

Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości zamieszkałych oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Obecnych 8 członków Komisji. 8 głos za przyjęciem projektu uchwały, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się.  

Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych. 

 

 

 

 



5 

 

Ad.2/  

 

Radna Małgorzata Wołoszyn – doszły do niej głosy z Urzędu Gminy, odnośnie problemów 

z rejestracją w przychodni. Rano nie można się dodzwonić i zarejestrować do lekarza. 

Pracownicy nie mogą opuścić stanowiska pracy i jak się już dodzwonią, to miejsc  

w przychodnie nie ma.  Czy jest możliwość, aby to ewentualnie zmienić? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – do rejestracji są dwa numery telefonu. Bardzo 

często tworzą się kolejki od 600, najczęściej są to ludzie, którzy przychodzą po receptę. Ten 

temat był już poruszany.  

Radna Lidia Sosnowska – bardzo dużo osób chce się zarejestrować w przychodni. 

Pielęgniarki muszą najpierw zarejestrować osoby, które czekają w kolejce przy okienku,  

a później okazuje się, że tych miejsc nie ma, bo ile osób może lekarz przyjąć? 

Radna Małgorzata Wołoszyn – osoba, która pracuje nie może iść osobiście.  

Radny Jarosław Kozłowski – będąc niedawno w przychodni ok. godz. 900 nie miał problemu 

się zarejestrować.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska – w związku z tym, że są  

e-recepty, czy nadal w naszej przychodni jest taka praktyka, że można zostawić kartkę  

z prośbą o wypisanie recepty na stałe leki? 

Radna Lidia Sosnowska – do końca marca jeszcze można. A potem nie wiadomo.  

 
 

Przewodniczący Komisji Sławomir Jopek podziękował zebranym i zamknął posiedzenie 

Komisji o 1355. 

 

Protokołowała: 

Paulina Bogdańska 

 


